
سیاسی
دبیرخانه دائمی شفافیت در سازمان بازرسی کل کشور تشکیل شد

ذبیح الله خداییان، رئیس سازمان بازرسی کل کشور در نشست شورای معاونان این سازمان با تبیین سخنان 
ریاست قوه قضائیه پیرامون مقوله شفافیت و ضرورت تحصیل یک جمع بندی کامل و جامع از مقالات 
ارسال شده به همایش ارتقای شفافیت، دستور تشکیل دبیرخانه دائمی شفافیت را صادر کرد.

 دستگیری ۲  نفر از عوامل اصلی 
حادثه تروریستی شهرستان ایذه

دادس��تان عمومی و انقلاب مرکز اس��تان خوزستان 
از دس��تگیری ۲ نفر از عوامل اصلی حادثه تروریس��تی 
شهرستان ایذه خبر داد. صادق جعفری چگنی در رابطه 
با جزئیات پرونده حادثه تروریستی شهرستان ایذه، اظهار 
کرد: در راس��تای رسیدگی به پرونده حادثه تروریستی 
شهرس��تان ایذه که منجر به ش��هادت ۷ نفر شد در پی 
رصد اطلاعاتی عوامل این حادثه صبح امروز )دیروز( طی 
اقدام عملیاتی مشترک اداره کل اطلاعات استان، سپاه و 
فراجا، ۲ نفر از عوامل اصلی دستگیر و ۲ نفر کشته شدند. 
دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان خوزستان افزود: 
در این عملیات ۴ قبضه سلاح جنگی و ۸ خشاب فشنگ 
از متهمان کش��ف و ضبط شد. وی افزود: تحقیقات این 
پرونده در شعبه ویژه بازپرسی دادسرای عمومی و انقلاب 
شهرستان ایذه در حال انجام است و به صورت فوق العاده 
و خارج از نوبت در حال رس��یدگی است. دستگاه قضا با 
هرگونه ناامنی و اخ��لال در نظم عمومی برخورد قاطع 
می کند. وی گفت: تعدادی از عوامل دیگر این حادثه در 
یک ماه گذشته دستگیر شده بودند که تحقیقات درباره 
آنها در حال انجام است. گفتنی است که روز ۲5 آبان ماه 
امسال و در جریان اغتشاشات و ناامنی های اخیر، اوباش 
تروریست با انجام حمله تروریستی در شهرستان ایذه ۷ 
نفر از شهروندان را به شهادت رسانده و تعدادی دیگر را 

نیز مجروح کردند.

قالیباف: 
 تصمیم برای حل مشکلات 

باید بهنگام گرفته شود
رئیس مجلس ش��ورای اس��لامی در آیین رونمایی از 
تازه های نش��ر، منابع دیجیتال و موزه مجازی کتابخانه، 
موزه و مرکز اس��ناد مجلس گفت: امروز بحث مربوط به 
علم و پژوهش از موضوعات بسیار مهم و اساسی برای هر 
مجموعه، جامعه و کشوری است. محمدباقر قالیباف ضمن 
تبیین نقش پژوهش در مجلس گفت: پیشرفت جوامع، 
کشورها و ملت ها که توأم با اقتدار باشد بدون پیشرفت 
علم امکان پذیر نیس��ت و اینک��ه رهبر معظم انقلاب در 
حوزه علم و پژوهش تأکید دارند به این خاطر اس��ت که 
پژوهش به عنوان زیرمجموعه ای از نهاد علم نقش اساسی 
در پیشرفت، استقلال و اقتدار کشور دارد. وی با اشاره به 
اینکه بدون شک اگر امروز به دوره پس از انقلاب اسلامی 
بنگریم، بعضا تصمیماتی گرفته ایم که با اشکالاتی همراه 
بوده اس��ت، تأکید کرد: امروز برای رقابت در زمینه های 
مختلف با کشورهای دنیا احتیاج به تحول در زمینه هایی 
داریم که بدون پژوهش و دانایی و بدون تکیه بر نهاد علم 
امکان پذیر نیست. قالیباف در ادامه با اشاره به اینکه اگر 
امروز در حل برخی مسائل ناتوان هستیم می توانیم آنها را 
با تکیه بر علم و پژوهش برطرف کنیم، یادآور شد: به هر 
میزان که در عرصه های پیشرفت علم، پژوهش و تحقیقات 
حرکت کرده و پژوهش های علمی، معتبر و مؤثر داشته 
و در کاربس��ت ها و در زمان مناسب خود استفاده کنیم، 

موفق بوده و خواهیم بود.
وی خاطرنش��ان کرد البته گاهی ما مسأله ای را حل 
می کنیم اما آن مس��اله در زمان مناسب حل نشده، لذا 

تصمیم خوب و در عین حال بهنگام لازمه کار است.

وزیر کشور: 
مواجهه با بدپوششی های نامتعارف 

الزام قانونی دارد
وزیر کشور با بیان اینکه اکثریت بانوان ایرانی مقید به 
رعایت عفاف و حجاب هس��تند، گفت: عفاف و حجاب، 
بخش جدایی ناپذیری از هویت و فرهنگ زنان ایران است. 
احمد وحیدی افزود: مواجهه با بدپوششی های نامتعارف 
و عدول هنجارش��کنانه از حجاب که یک ارزش دینی و 
ملی اس��ت، الزام قانونی دارد که در چارچوب قوانین و با 
روش های مناسب به عنوان مکمل اقدامات فرهنگ ساز 
صورت می گیرد. وحیدی خاطرنشان کرد: تلاش دشمنان 
فرامرزی برای مقابله با حجاب و عفاف، تلاش برای محروم 
کردن مردم از این سرمایه گرانبهاست. وزیر کشور گفت: در 
کنار وظیفه همگانی در ترویج عفاف و حجاب، دستگاه ها 

نیز باید ماموریت خود را در این موضوع انجام دهند.

 آیین نامه برگزاری تجمعات قانونی 
با اولویت در دستور کار است

مدیرکل سیاس��ی وزارت کشور در گفت وگو با ایسنا، 
درباره آخرین مراحل رس��یدگی ب��ه آیین نامه برگزاری 
تجمعات قانونی اظهار کرد: در نشستی که با خانه احزاب 
داش��تیم، مقرر شد که خانه احزاب کمیته ای تخصصی 
تعیین و به وزارت کشور معرفی کند تا در قالب یک کار 
مشترک، آیین نامه تجمعات قانونی جمع بندی و نهایی 
ش��ود. عب��دالله مرادی با بیان اینک��ه در این زمینه قبلا 
دس��تورالعمل ها و مقرراتی برای تامین امنیت تجمعات 
وجود داش��ته است، تصریح کرد: تمرکز ما در تهیه این 
آیین نامه، توجه همزمان بر چگونگی صدور مجوز تجمعات 
و نیز تامین امنیت تجمع کنندگان بوده است. تشکل های 
سیاسی، صنفی و اجتماعی در قبال دریافت مجوز برپایی 
تجمع به عنوان یک حق پذیرفته شده در قانون اساسی، 
الزاماتی را نیز باید رعایت کنند. همچنانکه دستگاه دولتی 
متولی صدور مجوز یعنی وزارت کشور نیز موظف است 
الزام��ات و مقدمات این ام��ر را فراهم کند. اکنون ما هم 
روی چگونگی صدور مجوز و هم برقراری امنیت تجمع 
کار کرده ایم که در واقع همزمان حقوق و تکالیف نهادهای 
حاکمیتی و امنیتی و هم تش��کل های مدنی و سیاسی 
دیده شده است. مرادی درباره نهادهای صادرکننده مجوز 
تجمعات قانونی گفت: این موضوع به س��طح درخواست 
تجمع بس��تگی خواهد داشت. اگر احزاب ملی در سطح 
گستره ملی تقاضای تجمع داشته باشند، این درخواست در 
وزارت کشور و کمیسیون ماده ۱۰ احزاب بررسی می شود. 
بقیه موارد در فرمانداری ها و استانداری ها بررسی می شود. 
مدیرکل سیاسی وزارت کشور با اشاره به بررسی طرحی 
مشابه در مجلس شورای اسلامی، خاطرنشان کرد: تلاش 
ما این است که این آیین نامه را به سرعت در وزارت کشور 

نهایی و ابلاغ کنیم.

اخبار

چهار شنبه 30 آذر 1401
وطن امروز     شماره 3659

گروه سیاسی: سردار سرتیپ اسماعیل قاآنی، فرمانده نیروی 
قدس سپاه پاسداران در نخستین سالگرد شهادت سردار شهید 
حسن ایرلو که در مرکز همایش های بین المللی صداوسیما 
برگزار ش��د، گفت: امروز س��الگرد ش��هیدی است که تمام 
عمر ارزش��مند خود را در راه انقلاب اسلامی با مجاهدت در 
صحنه های مختلف گذراند. وی با اشاره به رشادت های شهید 
ایرلو بیان کرد: ش��هید ایرلو از دوران نوجوانی با همراهی ۲ 
برادر شهیدش مبارزه مجاهدانه در راه خدا را از صحنه های 
دفاع مقدس شروع کرد و مرحله به مرحله در همه صحنه های 
مورد نیاز انقلاب و در بیش از 3۰ سال گذشته در صحنه های 
مختلف مقاومت در هر جا که ضرورت بود، این مرد قهرمان 
صحنه فداکاری برای انقلاب اس��لامی، حضور داشت. سردار 
قاآنی ادامه داد: اگر همه واژه هایی را که برای این مرد بزرگ 
ب��ه کار گرفته ش��ده جمع کنی��م، در واژه مقدس و معنای 

مقاومت می گنجد.
فرمانده نیروی قدس سپاه با بیان اینکه مقاومت مربوط به 
امروز نیست و مقاومت موضوعی است که ائمه معصومین)ع( 
را تا وادی شهادت پیش برد، تصریح کرد: ما مفتخریم که تنها 
مکتبی هستیم که تمام رهبران ما بلا استثنا به شهادت رسیدند 
و در راه مقاومت در برابر مستکبران جهان جان شیرین خود را 
فدا کردند. سردار قاآنی تصریح کرد: وقتی میدان برای پیروان 
مکتب ائمه معصومین باز ش��د، آنها بخوبی نشان دادند مرد 
مقاومت هستند. امروز به برکت راهنمایی های امامین انقلاب 
و فضایی که برای نظام اس��لامی ما باز شده، اثبات شد واژه 
مقاومت چه واژه با برکتی است و هر کسی در میدان مقاومت 
ایستاد، با دست خالی موفق و پیروز از میدان بیرون می آید. وی 
افزود: واژه مقاومت آنقدر تأثیر داشته که حتی دشمنان ما نیز 
به رمز آن پی بردند. آمریکای جنایتکار و سگ دست پرورده اش 
رژیم صهیونیستی و برخی تفاله ها مانند رژیم سعودی را به 
جان مردم مسلمان انداختند و ۷ هزار میلیارد دلار در منطقه 

غرب آسیا و ایران که کانون مقاومت است، هزینه کردند.
مقاومت شرط ایستادگی مقابل استکبار ■

فرمانده نیروی قدس سپاه با بیان اینکه هزینه دشمنان 
نتیج��ه نداد و آنها در هر صحنه ای وارد ش��دند، شکس��ت 
خوردن��د، تصریح ک��رد: امروز به فکر این هس��تند چگونه 
اس��ت که هر چقدر هزینه می کنند و سلاح و پول بیشتری 

ص��رف می کنند، نمی توانند در 
برابر مقاوم��ت ملت منطقه ما 
به پیروزی برسند. سردار قاآنی 
با اش��اره به موفقیت های محور 
مقاوم��ت در س��وریه، لبن��ان، 
فلسطین، عراق و یمن تصریح 
کرد: به هر گوشه از منطقه نگاه 
کنیم، می بینیم ملت های منطقه 
با تأثیر از مکتب انقلاب اسلامی، 

مکتب امام خمینی)ره( و مقام معظم رهبری، راه زندگی با 
عزت را آموختند، ایستادند و پیروز شدند، لذا بالاترین واژه برای 
شهید ما واژه مقاومت است. وی ادامه داد: ما باید از شهدای 
بزرگ درس بگیریم. باید بدانیم در مسیری که می خواهیم 
حرکت کنیم چه روشی را باید به کار ببندیم. اگر می خواهیم 
در مقابل اس��تکبار جهانی بایستیم و سرمان بالا باشد، باید 
اهل مقاومت باشیم و بحمدلله جمهوری اسلامی ایران تابلوی 
زرینی از مقاومت در عرصه دفاعی، سیاسی، امنیتی و اقتصادی 
است. فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران با اشاره به تحریم و 
فشارهای گسترده دشمنان علیه ایران اسلامی گفت: با وجود 
این تحریم گسترده که اگر در هر کجای دنیا اعمال می شد، 
کمر آن حکومت می شکست، ما بخوبی توانستیم با مقاومت 
تحریم ها را پشت سر بگذاریم. سردار قاآنی گفت: عربستان 
سعودی و تفاله های دست نشانده آمریکا در منطقه، حتی ارزش 
دشمنی هم ندارند. دشمن هر چه فشار بیشتری بر نظام ما 
بیاورد، نظام ما کوتاه نمی آید. مملکت ما مملکت مقاومت و 
تولید قدرت برای هر انسان باشرافتی است که روی کره خاکی 
زندگی می کند. وی با بیان اینکه ایران کانون تعلیم و تربیت و 
تولید قدرت است، ادامه داد: آمریکایی ها در هر صحنه ای با ملت 
ما روبه رو شدند، به برکت شهدای عالی مقام ما شهید سلیمانی، 
شهید ایرلو و خیل عظیم شهدای مقاومت، شکست خوردند 
و تودهن��ی محکمی از رزمندگان ما دریافت کردند. فرمانده 
نیروی قدس سپاه گفت: آمریکایی ها بیش از ۷ هزار میلیارد در 
منطقه هزینه کردند و چند ده هزار کشته دادند اما چیزی جز 
بی اعتباری، فضاحت و بدبختی به دست نیاوردند. آنها مرد آن 
نیستند که در میدان اصلی با نظام اسلامی بجنگند، لذا به دلیل 
پست فطرتی و نامردی که خصلت آمریکا، اروپا و تفاله های شان 

در منطقه است، دست به کارهای 
تاکتیکی پست می زنند تا بتوانند 
باخ��ت خود در صحنه اصلی را 
جبران کرده و به رسانه ها نشان 
دهند برنده شده اند. وی ادامه داد: 
آنه��ا در چند روز اخیر به دلیل 
ناتوانی شان در میدان های اصلی 
جنگ، پنجه ب��ه صورت چند 
جوان ن��اآگاه در فضای مجازی 
انداختند و آنها را به میدان آوردند که هر کس خوب به آن 
نگاه کند، حتی این جوانی که تیغ به دستش دادند و شیشه 
می شکند نیز آمریکا به او ظلم می کند و تحت ظلم آمریکا 

قرار دارد که نشان دهنده شکست آنهاست.
آمریکا از منطقه سیلی خورده است ■

س��ردار قاآنی با اش��اره به شکست های متعدد آمریکا در 
افغانستان، عراق، یمن و سوریه گفت: ملت های منطقه چنان 
تودهن��ی محکمی به آمریکا زدند ک��ه هنوز هم دارند رو به 
عقب می رود. آنها از روی ناتوانی، شهید سلیمانی را به شهادت 
رس��اندند. از روی استیصال دست به این اقدام جنایتکارانه 
 زده و سردار  سلیمانی را به شهادت رساندند. وی ادامه داد: 
آمریکایی ها خیال می کنند با فشار بر جمهوری اسلامی ایران 
می توانند ایران را از آرمان ها و اهداف خود دور کنند اما من به 
عنوان فرزند شما اعلام می کنم هر چه فشار بیشتری بیاورند، 
مقاومت و ایستادگی ما نیز بیشتر خواهد شد و آنها را به عقب 
خواهیم راند. فرمانده نیروی قدس سپاه با بیان اینکه نیروهای 
جبهه مقاومت طی این سال ها با دست خالی در دهان آمریکا 
کوبیدند و نقشه هایش را با شکست مواجه کردند، تصریح کرد: 
در سراسر جبهه مقاومت فرزندان معنوی پیامبر اسلام)ص( با 
دست خالی در برابر همه قدرت ها ایستادند اما سربلند بیرون 
آمدند. اینها کسانی هستند که در مکتب امامین انقلاب راه آزاد 
زیستن را در مسیر نورانی مقاومت یافتند و پیروز شدند. سردار 
قاآنی با بیان اینکه دشمن اصلی در این مسیر آمریکاست، گفت: 
عربستان تفاله آمریکاست و ارزش دشمن تلقی شدن ندارد. 
همه آنها ضربه خواهند خورد. در ۲۰ سال گذشته به برکت 
خون شهدای مقاومت، نیروهای مقاومت در هر میدانی وارد 
شدند، چنان تودهنی به آمریکا و رژیم صهیونیستی زد که 

آنها هنوز در حال عقب نشینی هستند. وی ادامه داد: روزی که 
می خواستند به عراق بیایند، یک نماینده افغانستانی داشتند 
که روی یک تکه کاغذ مسائلی را نوشت و به مسؤولان عراقی 
داد اما ملت عراق با کمک ملت ایران به آنها تودهنی زد که 
هنوز هم عقب نشینی می کنند. در جریان انتخابات اخیر عراق 
مع��اون رئیس جمهور آمریکا بزرگ تر از دهانش حرف زد اما 
فرزندان مقاومت به سفیر آنها در عراق تذکر دادند و فردای 

آن سفیر آمریکا مجبور به عذرخواهی شد.
هفته ای 50 عملیات در کرانه باختری ■

فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران درباره وضعیت رژیم 
صهیونیستی عنوان کرد: امروز در شرایطی هستیم که هفته ای 
۴۰ تا 5۰ عملیات علیه صهیونیست ها در کرانه باختری انجام 
می شود. این تعداد در کرانه باختری که ۲ برابر شهر تهران 
وسعت دارد، روزانه ۱۰ عملیات است. امروز رژیم صهیونیستی 
بیچاره شده است اما فکر می کنند اگر به نظام فشار بیاورند، 
نظام از مسیر خود کوتاه می آید. سردار قاآنی تاکید کرد: روزی 
که شهید سلیمانی را ترور کردند به آنها گفتیم خانه های تان را 
بفروشید و از فلسطین بروید. امروز می بینیم در سرزمین های 
اشغالی شخصیت های یهودی قدیمی تشکیلاتی برای خروج 
یهودی ها از اسرائیل را ایجاد کرده اند. دیر نیست زمانی که 
مردم فلس��طین با فضاحت صهیونیس��ت ها را از فلسطین 
بیرون کنند. امروز صهیونیست ها بشدت زیر فشار هستند و 
از تبلیغات منفی خجالت هم نمی کشند. وی افزود: شما تمام 
توان خود را علیه ما بسیج کردید و یک زن روسپی جنایتکار 
را که بیش از ۱۷ هزار نفر را کشته، به عنوان رئیس جمهور 
ایران معرفی می کنید و این تمام هنر شماست. فرمانده نیروی 
قدس سپاه پاسداران تاکید کرد: تمام اقدامات دشمن توسط 
ما ثبت شده است و همه آنها بدون استثنا ضربه خواهند خورد. 
موضع رهبر انقلاب مبنی بر اینکه دوران بزن در رو گذشته 
است بدون مبتا نیست و هر کس یک روز کار رسانه ای علیه 
ایران کرده باشد، یک روز ضربه اش را خواهد خورد و روزی 
می رس��د که آنها می بینند هیچ چیز برای شان باقی نمانده 
است. سردار قاآنی در پایان خاطرنشان کرد: به برکت خون 
شهدا این مسیر پرافتخار و با عزت با قدرت ادامه پیدا خواهد 
کرد. رهبر انقلاب مس��تحکم ایستاده اند و با صلابت کشتی 

انقلاب را به جلو می برند.

سردار قاآنی: روزانه 10 عملیات در کرانه باختری علیه رژیم صهیونیستی انجام می شود

صهیونیستهابیچارهشدهاند

گروه سیاس�ی: مسعود ستایشی، س��خنگوی قوه قضائیه در 
نشس��ت خبری خود که روز گذشته برگزار شد، در پاسخ به 
سوالی مبنی بر اینکه آیا دستگاه قضایی فیلم های مربوط به 
پرونده اغتشاشات اخیر را به صورت علنی برای مردم منتشر 
خواهد کرد تا از پیش داوری  ها در این رابطه جلوگیری شود، 
گفت: نگاه رئیس قوه قضائیه این است که همه فرآیندها بویژه 
تشکیل محاکم، برای تحقق و تجلی شفافیت به صورت علنی 
برگزار شود. سخنگوی قوه قضائیه تصریح کرد: در حال انجام 
برخی اقدامات مش��ترک با مجلس شورای اسلامی هستیم 
ت��ا دادگاه های علنی با حضور رس��انه ها برگزار ش��ود؛ بخش 
قابل توجهی از مستندات دادگاه ها در رسانه ملی به نمایش 

گذاشته می شود.
احکام قطعی بر اساس موازین شرعی و قانونی صادر می شود ■

سخنگوی قوه قضائیه در پاس��خ به سوالی درباره اقدامات 
برخی افراد پیرو تشویش افکار عمومی در زمینه قصاص های 
صورت گرفته و برخورد با اظهارنظرهای غیرکارشناسی مبنی 
ب��ر احکام صادره، گفت: اگر کس��ی درب��اره احکام قطعی و 
لازم الاجرای دادگاه های صالح قوه قضائیه جمهوری اس��لامی 
ایران بحثی دارد باید بداند این احکام بر اساس موازین شرعی 
و قانونی صادر می ش��ود. وی تاکید کرد: اگر بحث و نقلی در 

این زمینه وجود دارد، ما بارها گفته ایم نقد منصفانه را گوش 
می دهیم و اگر مش��کلی هم باش��د آنها را م��ورد توجه قرار 
می دهیم اما واقعا اگر نگاه ها معطوف به بحث تشویش اذهان 
عمومی باشد آن هم به صورت غیرمستند و غیرمستدل، این 
مس��اله ظلم به دستگاه قضایی و ظلم به قانون است و قطعاً 
نمی پذیریم هر کسی بیاید و یک موضوعی را بدون استدلال 
منطقی و پشتوانه علمی و فنی مطرح کند و همه را زیر سوال 
قرار داده و در نهایت تشویش افکار عمومی در جامعه ایجاد کند.

قوه قضاییه با افراد شاخص مدارای زیادی کرد ■
س��خنگوی دس��تگاه قضا با بیان اینکه قوه قضائیه با افراد 
شاخصی که در این زمینه تشویش ایجاد کردند مدارای زیادی 
کرد، ادامه داد: قوه قضائیه خویشتنداری زیادی از خود به خرج 
داد اما این افراد روان مردم را به هم ریختند. در واقع این افراد 
نظم جامعه را مختل کردند، بنابراین این موارد به هیچ وجه 

قابل پذیرش نیست. 
سخنگوی قوه قضائیه با بیان اینکه محاربه در قانون مجازات 
اس��لامی وفق مقررات موضوع ماده ۲۷۹ است، گفت: در این 
قانون اینگونه مقرر شده که نخست قصد جان، مال و ناموس 
مردم و ارعاب با سلاح و دوم با انگیزه شخصی به سوی یک یا 
چند شخص خاص سلاح بکشد و علیه او جنبه عمومی نداشته 

باشد. ستایشی با بیان اینکه شرایط در این بخش چند مورد 
است، تاکید کرد: اول، به کارگیری سلاح اعم از گرم و سرد و 
قانون مجازات اسلامی مفهوم سلاح گرم و سرد را احصا کرده 
اس��ت. دوم؛ عمومیت داشتن رفتار، سوم؛ وجود قصد بر هم 

زدن امنیت ملی و  موارد دیگر.
وی با اش��اره به مجازات جرم محاربه تاکید کرد: در قانون 
مجازات اس��لامی ما که باید ب��ه صراحت به آن توجه کنیم، 

مجازات چهارگانه به اختیار قاضی است.
هیچ مماشاتی با موضوع تشویش نمی کنیم ■

ستایشی در ادامه نشست خبری خود اظهار کرد: تمسک 
ب��ه مقررات قانونی باید مورد توجه قرار گیرد، بنابراین قانون 
برای این گونه موارد، یعنی جرائم خشن، فصل الخطاب است. 
حتم��ا باید به تصمیمات قوه قضائیه تمکین کنیم، همچنین 
هیچ مماشاتی با موضوع تشویش نمی کنیم. ستایشی یادآور 
ش��د: بارها اعلام کردیم انحراف و تش��ویش اذهان عمومی و 
اظهارنظرهای غیر مس��تند و بدون مدرک از س��وی هر فرد 
ش��اخص یا غیرش��اخص مطرح ش��ود، خط قرم��ز قطعی و 
غیرقابل گذشت است و دس��تگاه قضایی موظف است برای 
صیانت از امنیت روانی جامعه و احقاق حقوق عامه نسبت به 
آن حساسیت به خرج داده و از آن گذشت نکند و کوتاه نیاید.

تشویش اذهان عمومی بدون مسامحه پیگیری می شود ■
سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به این سوال که بعد از اعدام 
۲ تن از افراد بازداشت شده در اغتشاشات اخیر واکنش هایی 
از س��وی برخی چهره های فرهنگی، هنری و حقوقی صورت 
گرف��ت که هدف از این واکنش ها تخریب چهره حاکمیت و 
دستگاه قضایی بوده است، آیا قوه قضائیه نسبت به این اظهارات 
اقدامی خواهد کرد، گفت: برای مقابله هدفمند با انگیزه افراد در 
تشویش اذهان عمومی و انحراف، آن هم بدون سند، مدرک 
و ادله اثباتی اینها قانونی داریم و دیگر در این رابطه تحملی 

نداریم؛ تامل و توجه و رعایت، اندازه و قاعده ای دارد.
ستایشی افزود: با دستور رئیس قوه قضائیه حرکتی در این 
باره انجام شده است و هر کسی در این رابطه دنبال تشویش و 
انحراف و برهم زدن افکار مردم باشد، اقداماتش بدون ملاحظه 
و مسامحه و بدون مماشات و تنها با ملاحظه قانون پیگیری 
می ش��ود. سخنگوی دستگاه قضا تاکید کرد: با توجه به حق 
مس��لم مردم و توجه به مستندات با افراد برخورد می شود و 
این روند محکم ادامه دارد و پای این قضیه ایستاده ایم و اینکه 
کسی بخواهد با روان مردم بازی کند را نمی پذیریم، زیرا همه 
باید در برابر قانون مطیع باشند و همه در برابر قانون یکسان 

هستند. قانون فصل الخطاب است.

سخنگوی قوه  قضائیه در واکنش به اظهارات برخی افراد شاخص در ارتباط با احکام صادر شده برای اوباش آشوب طلب تأکید کرد

مماشاتتمامشد؛تعقیبقضاییخواهندشد

 رهبر انقلاب در دیدار خانواده  های شهدای شاهچراغ: باید دستگاه های فرهنگی، دستگاه های رسانه ای، عناصر هنری، این قضیه را مثل قضیه عاشورا
مثل قضایای گوناگون تاریخی، نگه دارند، بزرگ کنند، ترسیم کنند، آیندگان بفهمند

چراغعاشورایی
گروه سیاس�ی: رهبر حکیم انقلاب اسلامی صبح روز گذشته 
)سه شنبه( در دیدار خانواده های شهدای حادثه تروریستی حرم 
مطهر شاهچراغ علیه السلام این حادثه تلخ را موجب داغدار شدن 
دل ها اما ماندنی در تاریخ ایران خواندند. مشروح بیانات حضرت 

آیت الله العظمی خامنه ای به شرح ذیر است: 
بسم الله الرّحمن الرّحیم

و الحمدلله ربّ العالمین و الصّلاه و السّلام علی سیّدنا محمّد 
و آله الطّاهرین سیّما بقیّه الله فی الارضین.

خیلی خوش  آمدید. حادثه  تلخ و در عین حال پرشکوه حرم 
مطهر حضرت احمدبن موسی شاهچراغ یک حادثه  ماندنی است 
در تاریخ. اولاً خیلی پرمعناس��ت؛ ثانیاً ماندنی است؛ حادثه ای 
نیست که به این زودی از یاد تاریخ ایران برود. خب! خود جناب 
احمدبن موسی را هم شهید کردند. برادر بزرگوار ایشان یعنی 
حضرت علی بن موسی  الرضا سلام الله علیه را هم شهید کردند. 
شهید کردند که نام آنها و یاد آنها فراموش بشود؛ فراموش شد؟ 
یاد امام رضا فراموش شد؟ یاد شاهچراغ فراموش شد؟ به کوری 
چشم دشمنان، یاد اینها، ارزش اینها، جایگاه اینها، عظمت رحمت 

الهی برای اینها روز به روز آشکارتر خواهد شد.
البت��ه خانواده ها داغدار ش��دند؛ ای��ن را کاملا می فهمیم. 
عزیزان ش��ان، فرزندان ش��ان، حتی کودکان ش��ان، پ��دران و 
مادران ش��ان از دست شان رفتند؛ در اینها شکی نیست. داغدار 
می شوند؛ دل ها می سوزد، دل ما هم سوخت؛ دل ما هم خیلی 
سوخت برای این حادثه اما در مقابل این فقدان، یک عظمتی 
وجود دارد و آن عبارت است از لطف الهی نسبت به آنها و نسبت 
به ش��ماها که بازمانده  آنها هستید. در بزرگی این لطف الهی 
نسبت به شما اینکه، خدای متعال در قرآن می فرماید: اوُلئِکَ 
عَلیَهِم صَلوَاتٌ مِن رَبهِِّم؛ »اوُلئِکَ« یعنی همین شماها؛ عَلیَهِم 
صَلوَاتٌ مِن رَبهِِّم. خدا بر شماها، بر بازماندگان، بر داغدید گان 
این شهدا درود می فرستد و صلوات می فرستد. خود آنها هم که 

خب! مقام شان عالی است.

محکومیت دش��من هم در این قضیه ب��ا خیلی از حوادث 
تروریستی دیگر کشور فرق دارد. یک وقت یک مجموعه  نظامی 
را می زنند، یک وقت یک مجموعه  سیاسی را می زنند؛ خب! آن 
یک حرف است؛ یک وقت یک مجموعه  زائر را می زنند که نه 
محفل سیاسی است، نه محل رزم و دعواست؛ محل زیارت است، 
محل انس با خداس��ت. از تهران، از همدان، از گیلان، از خود 
شیراز، از کهگیلویه وبویراحمد، از جاهای مختلف انسان ها رفته اند 
آنجا برای عرض نیاز، برای خلوت با خدا، برای خلوت با اولیای 

خدا و مورد این ظلم قرار گرفته اند. دشمن خیلی رسواست در 
این قضیه. این دشمن کیست؟ آن که مرتکب این جنایت شد، 
فقط او دشمن است؟ او که خب معلوم است؛ او دشمن است، 
جانی است، خیانتکار است، جنایتکار است اما فقط او نیست؛ 
کسانی پشت سر او هستند. می گویند »داعش«؛ خب بله! اما 
داعش را چه کسی به وجود آورد؟ این موجود خطرناک را چه 
کسی تولید کرد؟ آمریکا صریحاً گفت ما داعش را تولید کردیم؛ 
خودش صریح گفت این را � نه حالا، ]بلکه[ ۸-۷ س��ال پیش 

گفتند ما تولید کردیم داعش را � آنها گناهکارند؛ همان هایی 
که حالا پرچم حقوق بشر را به دست می گیرند. لعنت خدا بر 
این دهان های دروغگو، بر این دل های سیاه و شقی! این جور 
عمل می کنند، آن جور حرف می زنند. درباره  حقوق بشر، درباره  
حقوق زن، درباره  مسائل گوناگون انسانی، حرف شان این است، 
عمل شان آن است؛ یعنی منافق کامل! و منافق، کافر است و کافر 
دشمن خداست، عدوالله است؛ اینها، هم کافرند، هم منافقند، 

هم دشمن خدایند. اینها در این قضیه  شاهچراغ رسوا شدند.
این قضیه را هم نباید بگذارند فراموش بشود. البته فراموش 
نمی ش��ود اما بایستی دس��تگاه های فرهنگی ما، دستگاه های 
رسانه ای ما، عناصر هنری ما، این قضیه را مثل قضیه  عاشورا، 
مثل قضایای گوناگون تاریخی، نگه دارند، بزرگ کنند، ترسیم 
کنند، آیندگان بفهمند. ما در این زمینه ها کوتاهی داریم؛ ما در 
قضیه  رسانه و تبلیغ و ترسیم واقعیات، کوتاهی داریم. خیلی از 
جوان های ما و شما قضایای ۲۰ سال قبل را نمی دانند، قضایای 
منافقین را نمی دانند. در همین شیراز، روز ماه رمضان، دم افطار، 
منافقین وارد خانه  آن دکتر شریف بزرگوار می شوند و ]او را[ به 
رگبار می بندند؛ روز ماه رمضان در شیراز! بعدها من به آن خانه 
رفتم. نسل جوان ما متاسفانه خیلی از اینها را نمی داند؛ ما در 
این زمینه ها کم کاری داریم؛ باید عناصر هنری ما ]کار کنند[. 
حالا شما جوان ها که اینجا هستید، هر کدام تان که در کار هنر، 
در کار رسانه، در کار تبلیغ، در کار نگارش دستی دارید، یادتان 

باشد که اینها جزو وظایف حتمی ما است.
به هر حال، من به همه  شما بازماندگان عزیز این شهیدان 
بزرگوار مجدداً تسلیت عرض می کنم؛ هم تسلیت، هم تبریک؛ 
تبریک هم دارد. اینها مقامات عالی پیدا کردند؛ کوچک شان، 
بزرگ شان � در میان آنها بچه بود، بزرگ بود، جوان بود، زن بود، 
مرد بود، شهری بود، روستایی بود � به مقامات عالی رسیدند؛ این 
واقعاً تبریک دارد و ]البته[ تسلیت هم عرض می کنم. ان شاءالله 

خداوند به شماها صبر بدهد و مأجور بدارد.


